高考应用文话题写作策略

Day 03 人际关系

【句式•策略】

1. 用简而不凡的简单句为表达"奠基"

①与此同时,我学会了与周围的人积极沟通交流。

Meanwhile, I learned to communicate actively with people around me.

②见到老同学使我想起自己在高中的日子。

The sight of the old classmate <u>carried/brought</u> me <u>back</u> to my days in high school.

③真正的友谊应该基于相互的理解而非相互的利益。

True friendship should be based on mutual understanding, not on mutual benefit.

2. 用美观整齐的并列句为表达"提质"

①汤姆很聪明,所以他的很多同学都喜欢他。

Tom is very smart, so many of his classmates like him.

②我从1993年以来就没见过他,但我们彼此一直保持着联系。

I have never seen him since 1993, but we have been keeping in touch with each other.

③他们不仅经验丰富,知识渊博,而且耐心且善解人意。

They are <u>not only experienced</u> and <u>knowledgeable</u>, but also patient and understanding.

3. 用花样繁多的复合句为表达"增色"

①有一个人在我的生命中起了重要的作用,这是我无法用语言描述的。

There is a person who plays an important role in my life, which is beyond my description.

②我发现微笑是避免我们日常生活中发生纠纷的最好的办法。

I have found that smiling is the best way to avoid any possible conflicts in our daily life.

③作为一名学生,我可以告诉您,没有任何事情比在我的同学面前受到老师的表扬更好的了。

As a student, I can tell you that there is nothing better than being praised by my teacher before my classmates.

4. 用光彩夺目的非谓语动词为表达"美化"

①时间允许的话,我期盼有更多的业余时间和朋友一起度过,以便于我们有更好的关系。

Time permitting, I expect to have more spare time to spend with my friends so that we can have a better relationship.

②被老师的话深深地感动了,他做了许多帮助同学们的事。

Greatly touched by his teacher's words, he did a lot of things to help his classmates.

③之前没有见过他,我不知道他长什么样。

Not having met him before, I don't know what he is like.

5. 用委婉动人的虚拟句为表达"点缀"

①我们不知道他的号码,否则我们就会给他打电话。

We didn't know his telephone number; otherwise we would have telephoned him.

②没有你的帮助,我们就不可能取得这么大的成绩。

Without your help, we wouldn't have achieved so much.

③重要的是朋友之间应该互相宽容。

It is important that friends should be tolerant with each other.

6. 用独具风格的特殊句为表达"添彩"

①人们相互介绍时通常握手。

People usually shake hands when introduced to each other.

②我的确希望友谊能经得起各种考验。

I do hope friendship is able to stand all sorts of tests.

③朋友越多,我们相互学习的就越多。

The more friends we have, the more we can learn from one another.

【类型・演练】

感谢信

(2020·邵阳市高三第三次联考)

假定你是李华,暑假在澳大利亚悉尼歌剧院参观时结识了当地青年 Jack,参观过程中他为你提供了很多帮助。在你即将回国之际,给他写一封感谢信。内容包括:

- 1. 感谢他的帮助;
- 2. 你的收获与祝福。

注意: 1.词数 100 左右, 开头结尾已给出, 不计入总词数;

2. 可适当增加细节,以使行文连贯。

参考词汇: 悉尼歌剧院 Sydney Opera House

Dear Jack,

Yours, Li Hua

【参考范文】

Dear Jack,

I am writing to deliver my heartfelt thanks to you for your timely help during my visit at the Sydney Opera House.I appreciate your guidance and the time you spent accompanying me.

I can still remember that I was at a loss what to do next. Then it was you who offered me valuable advice on how to explore it. With my invitation, you even gladly agreed to accompany me there. In the following hours, we had so much fun. Your point of view gave me a new per—spective and I gained valuable insights, which made me have a better knowledge of the opera house.

Thank you again. If I may be of help to you, please let me know. Wish you all the best.

Yours,

<u>Li Hua</u>